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اگر یک هواپیما سقوط کند و ۷۰۰ نفر فوت  •
کنند در هر کشوری چند روز عزای عمومی 
اعلام می شود. در ایران هر روز کرونا ،جان 
۷۰۰ نفر از عزیزان مان را می گیرد. چرا 

عزای عمومی اعلام نمی کنید؟
شیر پگاه دیروز 54۰۰تومان ،امروز 82۰  •

تومان اضافه شده بود.
 درباره کشتار دام های مولد نوشتید، این را  •

هم بگویم ما دامداران مدتی است در سامانه 
دریافت سبوس برای مردادماه ثبت نام کردیم 
و پول هم ریختیم فقط به دلیل اختلافات 
جهاد کشاورزی و صمت محصول سبوس را 
تحویل نمی دهند و در کارخانه ها بلوکه شده 
در حالی که فقط این سبوس تولید داخل 
است وبقیه محصولات دامداران مثل جو و... 

وارداتی است.
خوبه خــدا را شکر همه مسئولان دولت  •

رئیسی هم وارد توئیتر شدند تا حرف هایشان 
را آن جا بنویسند! خب چرا خودمان را مسخره 
کردیم و شبکه های اجتماعی را رفع فیلتر 

نمی کنیم؟
 حال که امید برای   افزایش واردات واکسن   •

ــا گــذشــت ۳ مــاه از تزریق  ــده، ب بیشتر شـ
آسترازنکای کره ای دوز دوم چرا در دسترس 
نیست؟ با سن بــالای ۷۰ ســال تا کی باید 

سرگردان   باشیم ؟
ــه خــراســان کــه موضوع  • ــام آفــریــن بــر روزن

آلودگی واکسن های مادرنا را مانند بعضی 
روزنامه های دیگر تیتر بــزرگ نزد تا باعث 

بی اعتمادی مردم به واکسن نشود.
 چگونه است که مدیران ما حقوق آن چنانی  •

می گیرند ولی از پیش بینی نیاز مــردم به 
ــارچ سیاه، هویج  ــرم، داروی ق  واکــســن، س
و ..  . ناتوان اند و این همه افسار گسیختگی 

وجود دارد؟
در برنامه گزارش 5 خراسان رضوی دیروز با  •

سه کودکی که دزدی کرده بودند و مادرشان 
صحبت می کردند که صورتش نمایان بود. 
آیا درست است؟ این کودکان چند روز دیگر 
مدرسه می روند. با آبروی این ها بازی نکنید. 

درست نیست.
 وقتی فوتبال چلسی و لیورپول را می دیدم  •

لحظه ای فکرکردم که نکنه این بازی قبل 
از کروناست! ولی نه، بازی مستقیم پخش 
ــزاران تماشاچی بدون  می شد، آن هم با ه
ماسک و غرق در تماشای فوتبال ولی ماغرق 

در ماتم و اندوه پیک های کرونا هستیم!
مجدد  • طرقبه  محور  مجدد  بازگشایی  با 

شاهد ترافیک شبانه هستیم. مشخصه که 
جریمه ها بازدارندگی نداره.

چرا دولت که بنزین وانت بارها را کم کرده  •
پول بنزین را واریز نمی کند؟

ــزاداری هــا و واکسیناسیون،  • ــ در ایــام ع
مـــدارس محل خدمت بــه مــردم مــی شــود. 
ــت حقوق ایــن قشر  ــواب دول بــه جــای ایــن ث

زحمت کش را دیر واریز می کند.
می دونید چرا ایران مثل ژاپن توسعه پیدا  •

تــوی  کشور آفتاب تابان  نمی کنه؟  وقتی 
مشخص شد تعدادی از واکسن های کرونا 
آلوده است، شفاف اعلام کردند با مسئولیت 
پذیری اما توی کشور گل و بلبل ما  وقتی به 
جای دوز دوم واکسن اشتباه به خبرنگاران 
زدند، مسئولان به جای عذرخواهی گفتند 

توفیق اجباری بوده!
خاموش کردن برق خانه ها در ساعت سه  •

ونیم عصر آن هم ششم شهریور جای سوال 
دارد. فکر می کنم عده ای هنوز هم به دنبال 
نارضایتی مــردم هستند. قابل توجه وزیر 

محترم جدید نیرو!
لطفا بــازار سیمان و مصالح ساختمانی را  •

سروسامان دهید. چرا سیمان را هر روز به 
یک قیمتی می فروشند؟ مگر کسی نظارت 
نمی کند؟ سود این سرمایه ملی باز هم مطابق 
معمول به جیب عده ای خاص و دلالان می رود.

 بنده یک کارگر خدماتی هستم .پنج ساله  •
در اداره دام پزشکی مشغول به کار هستم. 
حقوق ما را شرکت خدماتی پرداخت می کنه. 
تا الان برجی یک میلیون تومان می دادن تازه 
شده دو میلیون! با این حقوق کم خدا شاهده 
برای نون شب مان ماندیم. از دولت محترم 

آقای رئیسی خواهشمندم یک سری به اداره 
ها بزنن و از حال و روز کارگر شرکتی باخبر 
بشن. از دولت عزیز خواهش می کنم کمی 
تغییر وضعیت بدن تا ما هم شرمنده زن و بچه 

هامون نشیم.
با وجود تورم حداقل 5۰درصدی نرخ سود  •

۱5 - ۱۰ درصدی سپرده های بانکی اصلًا 
جذابیتی ندارد و باعث می شود که مردم پول 
های خود را صرف خرید ملک، خودرو، ارز، 
طلا و سکه کنند و این یعنی تنش و التهاب 

اقتصادی که برای کشور بسیار مضر است.
ــر کــســوت و جایگاهی  • ــر شــخــص در ه ه

ــع کرونایی کــه جان  ــن وض کــه هست در ای
هموطنانمان در خطر است، اگر باعث قاچاق 
دارو یا کم فروشی و کمبود عرضه دارو شود 
بدون شک مفسد فی الارض است و جز اعدام 

حکم دیگری شایسته او نیست. 
 اگر سازمان برنامه و بودجه می تواند ماهانه  •

مبلغ 5۰۰ میلیارد تومان فوق العاده ویژه 
فرهنگیان و صدها میلیارد تومان افزایش 
ــان را تأمین کند حتما  حــقــوق کـــادر درمـ
می تواند چند صد میلیارد تومان وام نوسازی 
بافت فرسوده شهری و روستایی را تأمین کند. 

لطفا پیگیری کنید.
در هر دوره ای مقامات این تجربه را دارند  •

که تفویض اختیار به استان ها اگر بدون تعیین 
رویه انجام امور و تعیین نقش و تصمیم گیری 
شورایی باشد، منجر به بی عدالتی، پارتی 
بازی و... می شود. لطفا مانند دولت های قبل 

تفویض اختیار نکنید.
ــای ساختمانی نباید  • ــلاف ه دربــــاره  خ

ساختمان پلمب شود زیرا به راحتی پلمب را 
می شکنند و ادامه کار می دهند، بلکه باید 
مالک و سازنده را دستگیر و زندانی کرد تا 

قانون جدی گرفته شود.
 اگر واکسن جوانان  را  زودتر می زدند بهتر  •

بود چون بیشترشان سر کار بودند. بیکار 
ها هم طاقت خانه ماندن را ندارند و باید 
گفت خیلی از سنین بالا که در خانه بودند از 

فرزندان خود گرفتند!
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سرلشکر باقری: روس ها حتی شکل موشک اسکندر را به ما نشان ندادند اما ما 
به فناوری نقطه زنی دست یافتیم 

روز گذشته آیین تکریم و معارفه وزیــران سابق و 
جدید وزارت دفاع برگزار شد و در این بین آمار و 
ارقــام وزیر سابق دفاع از میزان صــادرات صنایع 
دفاعی در سال گذشته و همچنین اظهارات رئیس 
ستاد کل نیروهای مسلح در خصوص توانمندی 
ایــران و خود اتکایی کشورمان در ساخت سلاح 
های مدرن بسیار مورد توجه قرار گرفت. به گزارش 
ایرنا امیر حاتمی وزیر سابق دفاع  با بیان این که 
کارهای بسیار بزرگی در وزارت دفاع انجام شده 
است، گفت: »سال ۹۹ دو برابر سال ۹8 صادرات 
دفاعی داشتیم و این به رغم همه دشمنی ها به 
دست آمده است. ما امروز با بیش از 42 کشور رابطه 
خوب صادراتی داریم و پهپادهای ما مورد استقبال 
سایر کشورهاست.« وی با اشاره به اقدامات انجام 
شده در سال های اخیر اظهار کرد:» هر گوشه که 
نگاه کنیم می بینیم که کار بزرگی انجام شده است 
در حوزه رزم زمینی ۳۰۰  دستاورد جدید داشتیم. 

در حوزه موشکی و موشک های کروز کارهای بسیار 
افتخار آمیز انجام شد. در حوزه پدافند هوایی که 
آرزوی قلبی من بود، دستاوردهای خوبی  داشتیم 
ــت...« سرلشکر محمد باقری  و دست مان پر اس
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در این جلسه 
حضور داشت و او نیز ضمن تقدیر از عملکرد وزارت 
دفاع در دوران وزارت امیرحاتمی، با بیان این که 
بودجه بسیار اندکی را در مقایسه با سایر کشور ها 
 در اختیار نیرو های مسلح قرار دادیم، تاکید کرد:
» اما خروجی و نتیجه کار نیرو های مسلح ما هم قابل 
قیاس با دیگر کشور ها نیست. اتفاقاتی در وزارت 
افتاده است که ما خودمان هم باور نمی کردیم. 
آسانی  کــار  بالستیک  موشکی  نقطه زنی  مثلا 
نیست. موشک اسکندر را که ۳۰۰ کیلومتر برد 
دارد و نقطه زن است روس ها حاضر نشدند شکل 
و شمایل آن را هم در اختیار ما بگذارند، اما ما به 

فناوری نقطه زنی دست یافتیم.« 

 ابهامات مالی ساخت 
یک میلیون مسکن

 همزمان با آغاز فعالیت دولت سیزدهم که یکی 
از اصلی ترین برنامه های اقتصادی خود را تولید 
سالانه یک میلیون واحد مسکن اعلام کرده است، 
طرح مصوب مجلس نیز پس از رفع ایرادات شورای 
نگهبان، توسط این شورا تایید شد. طرحی که 
تبدیل  مسکن«  تولید  »جهش  قانون  به  اکنون 
شــده اســت و قــرار اســت برمبنای آن سالی یک 
میلیون مسکن ساخته شود.نگاهی به این قانون 
نشان می دهد که فارغ از بخشی از منابع مورد 
نیاز این طرح که آورده متقاضیان مسکن خواهد 
بود، حدود ۷5 درصد هزینه ساخت باید از محل 
منابع بانکی تامین شود. استدلال مصوبه مجلس 
مبتنی بر این است که سهم مسکن از تسهیلات 
بانکی کاهش یافته است و با افزایش این سهم 
و رسیدن آن به سطوح قبلی می تــوان به تامین 

مالی ساخت مسکن امیدوار بود. براساس طرح 
مجلس در سال نخست اجرای قانون یعنی امسال 
باید ۳6۰ هزار میلیارد تومان منابع بانکی در 
مسکن  ساخت  متقاضیان  به  تسهیلات  قالب 
اختصاص یابد.مرور آمارهای بانک مرکزی نشان 
می دهد که در سال گذشته در مجموع یک هزار 
بانکی  تسهیلات  تومان  میلیارد  ــزار  ه  8۹8 و 
پرداخت شد که 5.5 درصد آن معادل ۱۰5 هزار 
میلیارد تومان به بخش مسکن رسید. ایــن در 
حالی است که سهم مسکن از تسهیلات بانکی 
در سال های گذشته به مراتب بیشتر بود و پس 
از سهم ۱۷ درصــدی در سال ۹۰، این سهم به 
تدریج کاهش یافته و در سال ۹۹ به 5.5 درصد 
رسیده اســت.بــا ایــن حــال رسیدن سهم بخش 
مسکن از تسهیلات بانکی به میزان سال های 
قبل با یک چالش مهم رو به رو است. فرض مصوبه 
مجلس بر این استوار است که کل رقم اعلامی 
از سوی بانک مرکزی به عنوان تسهیلات بانکی 
ــود، ایــن در حالی است  واقعی پــرداخــت می ش
که برخی معتقدند آمــار اعلامی بانک مرکزی 
درباره رقم تسهیلات بانکی به مراتب بیش از آمار 
واقعی است. به ویژه درباره آمار تسهیلات بانکی 
 بخش های صنعت، کشاورزی و تا حدی خدمات.

ــاده، بانک ها در ســال هــای اخیر که  به بیان س

رکــودی  اقتصاد  مختلف  هــای  بخش  وضعیت 
ــوده اســت و بــا معضل معوقات بانکی مواجه  ب
شده اند، بعضا وام های معوق شده را به دلایل 
مختلف )از جمله قوانین و مقررات مصوب شده 
برای استمهال وام ها( از سرفصل معوقات خارج 
کــرده و با تقسیط مجدد به همراه اضافه کردن 
وجــه الــتــزام تاخیر تادیه دیــن )رقمی که بانک 
ها بــرای جریمه در قبال تاخیر در پرداخت وام 
مطالبه می کنند( وامی را که دریافت نکرده اند 
در قالب وام مجدد استمهال می کنند. این مسئله 
موجب شده است که بخش قابل توجهی از آمار 
وام های بانکی )براساس برخی برآوردها 5۰ و 
ــد( عملا وام واقعی نباشد بلکه  حتی ۷۰ درص
 وام معوقی باشد که مجدد تقسیط شده است.
ــوارد دستور کــار مهم  به نظر می رســد یکی از م
بانک مرکزی در دولت آقای رئیسی باید شفاف 
کردن و واقعی کردن آمار تسهیلات بانکی باشد 
تا سیاست گذاری برای نحوه توزیع آن بین بخش 
های مختلف اقتصاد بر یک مبنای مشخص صورت 
گیرد. به این ترتیب می تــوان بــرای نیاز واقعی 
بخش مسکن که براساس جمعیت کشور، ازدواج 
و تشکیل زوج های جدید و سایر تحولات جمعیتی 
حداقل یک میلیون واحد مسکن در سال است، 

برنامه ریزی دقیق تر و موثرتری داشت.

 اظهارات   جدید   معاون    اول
   قوه   قضایىه   درباره   فىلم   های   اوین   

مجاور    - واکنش   ها   به   تصاویر   منتشر   شــده   از  
ــاره   آن    زنــدان   اویــن   و   حواشی   به   وجــود   آمــده   درب
 همچنان   ادامه   دارد  . در   این   بىن   روز   گذشته   محمد  
 مصدق   معاون   اول   دستگاه   قضا   از   اعــلام   قریب  
 الوقوع   نتىجه   پىگىری   ها   درایــن   باره   خبر   داد   و  
 گفت:»درجلسه ای   که   با   رئىس   قــوه   داشتىم،  
 ایشان   به   دادستان   کل   کشور   دستور   دادند   که   با  
 قىد   فوریت   موضوع   را   بررسی   کنند   و   پاسخ   بدهند  
 و   هنوز   دادستان   کل   کشور   موعدش   نرسىده   که  
 در   این   باره      پاسخ   دهند      و   فکرکنم   تا   امروز   و   فردا  
 پاسخ   دهند    «  . وی   در   عىن   حال      از   مونتاژ   بودن  
 بسىاری   از   تصاویر   منتشر   شده   خبرداد    »  : خىلی   از  
 این   تصاویر   پخش   شده   مونتاژ   است   و   اصلا   ربطی  
 به   زندان   نــدارد  . برخی   از   جاهای   دیگر   این   ها   را  
 گرفته اند  - نمی گویم   همه اش  - و   اصلا   ربطی   به  
ــدارد    «  . مصدق   تاکىد   کــرد    »  : رئىس    قوه   قضایىه   ن
 قوه   قضایىه   تاکىد   دارد   و   دیروز   هم      گفت   که      قوه  
 قضایىه   مصمم   است   اگر   در   داخل   زندان   توسط   هر  
 کسی   اعم   از      کارمند   ،   قاضی   ،   مسئول   و       ...  تخلفی  
 از   مقررات   نسبت   به   متهم   و   محکوم   صورت   گرفته  
 باشد   صددرصد   قوه   قضایىه   برخورد   خواهد   کرد  «  .  
ــوروزی   نایب   رئىس   کمىسىون   حقوقی    حسن   ن
 و   قضایی   مجلس   نىز   درایــن   بــاره   اظهار   نظر   کرد  
 و   گفت   که      فىلم های   منتشر   شده   از   اویــن،   فىلم  
 ســازی   صهىونىست هاست.»فىلم   هــای   منتشر  
 شده   از   اوین،   فىلم   سازی   صهىونىست   ها   ست   و   با 
هدف   انحراف   افکار   از   شکست   های   مفتضحانه  
 آمریکا   و   صهىونىست   ها   در   افغانستان   و   زندان   های  
 افغانستان      است  . دلىلی   ندارد   یک   نفر   را   که   ده   سال  
 حبس   گرفته   شکنجه   بدهىم،   شکنجه   در   زندان  
 های   ایران   را   نمی   پذیرم    «  . در   همىن   حال   برخی  
 کاربران      در   واکنش   به   سخنان   نوروزی   خواستار  
 انجام   وظىفه      نظارتی   مجلس   در   این   باره   شدند     .  
 احمد   مازنی   نماینده   سابق   مجلس      نىز      مدعی   شد  
 :سخنان   نوروزی      نمک   پاشىدن   بر   زخم   مردم   است .  


